

Novaia i noveishaia istoriia. 2013-2021

ISSN 0130-3864

URL - <http://nni.jes.su>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2018

WHETHER THE COMMUNIST PARTY OF ARGENTINA THE FIRST COMMUNIST PARTY ON THE LATIN AMERICAN CONTINENT WAS?

Victor Jeifets

Lazar Jeifets

Abstract

In the article, the specifics of the formation of the International Socialist Party of Argentina (the Communist Party of the country) are investigated and the nature of its relations with the international association of radical left parties - the Third International (Comintern) is analyzed. The reasons why the Argentine communists were forced to «yield the palm» to the Mexican Communist Party in 1920 are shown.

Keywords list (en): COMINTERN, EMISSARIES OF THE III INTERNATIONAL, F. WEIL, R. GHIOLDI, M. ALEXANDROVSKIY

Date of publication: 01.01.2018

Citation link:

Jeifets V., Jeifets L. WHETHER THE COMMUNIST PARTY OF ARGENTINA THE FIRST COMMUNIST PARTY ON THE LATIN AMERICAN CONTINENT WAS? // Novaia i noveishaia istoriia. – 2018. – Issue 1 C. 61-74 [Electronic resource].

URL: <https://nni.jes.su/s013038640000596-3-1-ru-9/> (circulation date: 08.05.2021).

БЫЛА ЛИ КОММУНИСТИЧЕСКАЯ ПАРТИЯ АРГЕНТИНЫ ПЕРВОЙ СЕКЦИЕЙ Ш ИНТЕРНАЦИОНАЛА В ЛАТИНСКОЙ АМЕРИКЕ?

Хейфец Виктор Лазаревич
Хейфец Лазарь Соломонович

Аннотация

В статье исследована специфика формирования Интернациональной социалистической партии Аргентины (компартии страны) и проанализирован характер ее отношений с международным объединением радикальных левых партий - Ш Интернационалом (Коминтерном). Показаны причины, по которым аргентинские коммунисты были вынуждены уступить «пальму первенства» Мексиканской компартии в 1920 г.

Ключевые слова: КОМИНТЕРН, ЭМИССАРЫ Ш ИНТЕРНАЦИОНАЛА, М. АЛЕКСАНДРОВСКИЙ, Ф. ВАЙЛЬ, Р. ГИОЛЬДИ

Дата публикации: 01.01.2018

Ссылка для цитирования:

Хейфец В. Л. , Хейфец Л. С. БЫЛА ЛИ КОММУНИСТИЧЕСКАЯ ПАРТИЯ АРГЕНТИНЫ ПЕРВОЙ СЕКЦИЕЙ Ш ИНТЕРНАЦИОНАЛА В ЛАТИНСКОЙ АМЕРИКЕ? // Новая и Новейшая история. – 2018. – Выпуск №1 С. 61-74 [Электронный ресурс].
URL: <https://nni.jes.su/s013038640000596-3-1-ru-9/> (дата обращения: 08.05.2021).